

## References to International Statistical Standards on Environment Statistics and Accounts

The System of Environmental-Economic Accounting (SEEA)  
E-learning-Arabic on System of Environmental Economic Accounting  
FDES Framework for Development of Environment Statistics (UNSD)  
E-waste Statistics-Regional Workshop UNU-ITU

Footprint Network

Sustainable Development and Environmental Challenges in The Mena Region: Accounting For The Environment In The 21st Century. Sakmar, et al. 2011. ERF Working Paper 592

## ESCWA Publications, Workshops, Data and Dashboards

Environment Statistics for Arab Countries Database and Dashboard

Workshop on Environment Statistics and Information for Sustainable Development in the Arab Region (UNSD UNESCWA UNEP and EEA) 11-16 NOVEMBER 2018 Beirut, Lebanon

Workshop on the System of Environmental-Economic Accounting Central Framework and Sustainable Development Goals indicators 26-29 March 2018, Amman, Jordan

Consultative Meeting on the Implementation Framework for the Environmental Dimension of the 2030 Agenda in the Arab Region 18-21 September 2017

Climate Change-Related Statistics in the Arab Region A Proposed Set of Indicators Special Issue of the Compendium of Environment Statistics in the Arab Region 2017 E/ESCWA/SD/2017/3

Measuring sustainable development in the Arab region: A review of country experiences and recommendations for monitoring and evaluation Post-2015 E/ESCWA/SD/2015/Technical Paper.1

Arabic Page

مراجع للمعايير الإحصائية الدولية بشأن إحصاءات البيئة والحسابات

نظام المحاسبة البيئية والاقتصادية (SEEA)  
التعلم الإلكتروني - اللغة العربية عن نظام المحاسبة الاقتصادية البيئية  
إطار FDES لتطوير إحصاءات البيئة (UNSD)  
ورشة عمل إقليمية حول إحصاءات النفايات الإلكترونية جامعة الأمم المتحدة والاتحاد الدولي للاتصالات

شبكة البصمة

التنمية المستدامة والتحديات البيئية في منطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا: محاسبة البيئة في القرن الحادي والعشرين. ساكمار وآخرون. 2011. ورقة عمل ERF 592

منشورات الإسكوا وورش العمل والبيانات ولوحات المعلومات

قاعدة بيانات إحصاءات البيئة ولوحات المعلومات  
ورشة عمل حول الإحصاءات والمعلومات البيئية من أجل التنمية المستدامة في المنطقة العربية 12 16 تشرين الثاني/نوفمبر 2018 بيروت، لبنان

ورشة إقليمية حول الأنظمة المتكاملة للحسابات البيئية والاقتصادية الداعمة لأهداف التنمية المستدامة في العالم العربي 26-29 آذار 2018 / مارس عمان، الأردن  
الاجتماع التشاوري حول الإطار التنفيذي للبعد البيئي في خطة 2030 للتنمية المستدامة 18-20 أيلول/سبتمبر 2107 القاهرة  
الإحصاءات المتعلقة بتغير المناخ في المنطقة العربية: مجموعة من المؤشرات المقترحة  
قياس التنمية المستدامة في المنطقة العربية: استعراض التجارب القطرية وتوصيات للرصد والتقييم في مرحلة ما بعد 2015